

# Riders agreement (ENG)

**Rule N°1 – self-sufficiency:** You are solely responsible for carrying food, drink, and personal items during the journey or obtaining it spontaneously along the way. Your safety and logistics are entirely your own responsibility.

Pre-booking accommodations or any logistical aid prior to the ride is prohibited. You cannot have a support crew or virtual base-camps planned, but incidental and unsolicited assistance during the journey is permissible.

As a pair, you and your partner are considered as a single entity, and you can share resources between yourselves. However, external help or assistance from others outside your team is not permitted.

**Rule N°2 – stay on course:** You are required to adhere to the designated track provided to you. In the event of an unexpected obstacle like construction sites, landslides, fallen trees, etc., you are allowed to deviate from the track temporarily. However, it is mandatory to rejoin the original track as soon as possible. Deliberate shortcuts will result in a time penalty.

You may briefly step away from the route for purposes such as eating or resting, but you must return to the exact point where you left the track to resume the ride. In case of a medical or mechanical emergency, you can use any means of transportation necessary to seek help, but you must then return to the same point on the track to continue your journey.

**Rule N°3 – show respect:** Kindly treat the staff, who have dedicated their time and effort to support this adventure, as well as your fellow participants and all other people, with consideration and appreciation.

It is essential to heed the advice given by the crew, as their recommendations are solely for the sake of your safety and the smooth progression of the journey.

**Rule N°4 – insurance:** Having valid liability, death, accident, and medical insurance is compulsory throughout the entire event, and it must also include coverage for retrieval and return transportation costs.

Please acknowledge that all responsibility rests with you.

**Rule N°5 – GPS tracker:** GPS tracking is provided as a means to monitor the riders online. It is your responsibility to use the tracker appropriately.

Disabling the tracker or prolonged inactivity without informing the organization will lead to penalties.

In case the pair separates for any reason, the last rider must carry the tracker.

A refundable deposit for each tracker will be necessary to cover potential loss or damage.

**Rule N°6 – official cutoff:** If you fail to complete the course before the specified cutoff, you will be marked as DNF (Did Not Finish). Beyond this deadline, official service or support cannot be expected, but you are welcome to continue your ride. Simply return the tracker, to the communicated address, and relish the rest of your journey.

In the event that one of the paired riders withdraws, the pair will receive a DNF score. However, the remaining rider can continue and will be scored as a finisher (out of category).

**Rule N°7 – no one else but you:** Just you, your physical abilities, and your bike (e-bikes are prohibited), external assistance is not permitted. Drafting is not allowed, except during paired participation or neutralized phases, as indicated by the organization. Riding side-by-side is allowed.

In the event of an emergency, you may temporarily leave the course, but you must rejoin at the precise exit point and resume the route.

**Rule N°8 – leave no trace:** Show respect for nature. You will be traversing delicate ecosystems and protected areas, so make sure to leave nature undisturbed.

**Rule N°9 – travel by public transport:** As this event is climate compensated, we kindly request you to arrange your travel to and from the event using public transportation to maintain this balance undisturbed. If you are using any individual car or even a flight we ask you to offset the emission.

**Rule N°10 – responsible and reasonable:** Adhere strictly to all the rules outlined here, listen to your body, and make decisions sensibly and thoughtfully. Always keep in mind the challenge's scope and maintain control over your efforts. Avoid pushing yourself too far with sleep deprivation, as it can lead to accidents due to reduced concentration and reflexes.

Thoroughly study the route and meticulously plan your adventure, considering all the factors that can contribute to a successful and unforgettable experience. An honorable agreement is intrinsic to bikepacking adventures, and the fairness of the journey ultimately depends on each individual's actions and choices.

## Mandatory equipment

- At least 40 millimeter wide tyres and a well maintained bike.
- Reasonable bicycle lighting
- Backup lights (front & rear)
- Visible and reflective clothes or bandages (must be worn during the night)
- Helmet (has to be worn at all times moving)
- Rain jacket and weatherproof clothing
- GPS capable device with current route for navigation
- cell phone
- Repair kit for your bike
- First aid kit (min. disinfectant alcohol cloth, bandage, emergency thermal blanket)
- Sun protection
- Possibility to load at least 1L of water

---

Agreement:  I or we as a PAIR understood and agree on these points in the document. I agree that photos taken of me may be shared among 303LUCERNE participants and used for (303LUCERNE) marketing and promotional purposes only on various platforms.

---

**Rider 1:**

Number: \_\_\_\_\_

Rider 1 surname, name: \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_

Mobile: \_\_\_\_\_

Date, signature: \_\_\_\_\_

Emergency contact (name, mobile): \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_

**Rider 2:**

Number: \_\_\_\_\_

Rider 2 surname, name: \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_

Mobile: \_\_\_\_\_

Date, signature: \_\_\_\_\_

Emergency contact (name, mobile): \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_

# Riders agreement (DEU)

**Nr. 1 - Selbstversorgung:** Sie sind allein dafür verantwortlich, Essen, Trinken und persönliche Gegenstände während der Reise mit sich zu führen oder sie unterwegs spontan zu besorgen. Für Ihre Sicherheit und Logistik sind Sie selbst verantwortlich.

Es ist untersagt, vor der Fahrt eine Unterkunft zu buchen oder logistische Hilfe in Anspruch zu nehmen. Sie können keine Begleitmannschaft oder virtuelle Basislager einplanen, aber gelegentliche und unaufgeforderte Hilfe während der Reise ist zulässig.

Als Paar werden Sie und ihr/ihre Partner:in als eine Einheit betrachtet, und Sie können Ihre Ressourcen untereinander aufteilen. Externe Hilfe oder Unterstützung von anderen ausserhalb Ihres Teams ist jedoch nicht erlaubt.

**Nr. 2 - bleiben Sie auf der Strecke:** Sie müssen sich an die vorgegebene Strecke halten, die Ihnen zur Verfügung gestellt wird. Im Falle eines unerwarteten Hindernisses wie Baustellen, Erdbeben, umgestürzte Bäume usw. dürfen Sie vorübergehend von der Strecke abweichen. Sie müssen jedoch so schnell wie möglich wieder auf die ursprüngliche Strecke zurückkehren.

Vorsätzliche Abkürzungen führen zu einem Zeitabzug.

Sie dürfen die Strecke kurzzeitig verlassen, um z. B. zu essen oder sich auszuruhen, müssen aber genau zu dem Punkt zurückkehren, an dem Sie die Strecke verlassen haben, um die Fahrt fortzusetzen. Im Falle eines medizinischen oder mechanischen Notfalls können Sie jedes Transportmittel benutzen, um Hilfe zu holen, müssen dann aber zum selben Punkt der Strecke zurückkehren, um Ihre Fahrt fortzusetzen.

**Nr. 3 - zeigen Sie Respekt:** Behandeln Sie den Staff, die ihre Zeit und Mühe in dieses Abenteuer gesteckt haben, sowie Ihre Mitreisenden und alle weiteren Personen mit Rücksicht und Wertschätzung.

Beherzigen Sie unbedingt die Ratschläge des Personals, denn ihre Empfehlungen dienen ausschliesslich Ihrer Sicherheit und dem reibungslosen Ablauf des Events.

**Nr. 4 - Versicherung:** Der Abschluss einer gültigen Haftpflicht-, Todesfall-, Unfall- und Krankenversicherung ist während der gesamten Veranstaltung obligatorisch und muss auch die Kosten für die Rückholung und den Rücktransport abdecken.

Bitte erkennen Sie an, dass die gesamte Verantwortung bei Ihnen liegt.

**Nr. 5 - GPS-Tracker:** Das GPS-Tracking wird als Mittel zur Online-Überwachung der Teilnehmenden bereitgestellt. Es liegt in Ihrer Verantwortung, den Tracker ordnungsgemäss zu verwenden. Die Deaktivierung des Trackers oder längere Inaktivität ohne Benachrichtigung der Organisation führt zu Strafen.

Sollte sich das Paar aus irgendeinem Grund trennen, muss die letzte/hintere Fahrer:in / der letzte/hintere Fahrer den Tracker tragen.

Für jeden Tracker muss eine Kautions hinterlegt werden, um eventuelle Verluste oder Schäden abzudecken.

**Nr. 6 - Offizielles Zeitlimit:** Wenn Sie die Strecke nicht vor dem festgelegten Zeitlimit beenden, werden Sie als DNF (Did Not Finish) eingestuft. Nach Ablauf dieser Frist kann kein offizieller Service oder Support mehr erwartet werden, aber Sie können Ihre Fahrt gerne fortsetzen. Senden Sie einfach den Tracker an die angegebene Adresse zurück und geniessen Sie den Rest Ihrer Reise.

Sollte sich einer der beiden Fahrer:innen zurückziehen, erhält das Paar eine DNF-Wertung. Die verbleibende Person kann jedoch weiterfahren und wird als Finisher (außerhalb der Kategorie) gewertet.

**Nr. 7: Niemand ausser dir:** Nur Sie, Ihre körperlichen Fähigkeiten und Ihr Fahrrad (E-Bikes sind verboten), externe Hilfe ist nicht erlaubt.

Windschattenfahren ist nicht erlaubt, es sei denn, es handelt sich um eine gepaarte Teilnahme oder eine neutralisierte Phase, wie von der Organisation angegeben. Das Fahren Seite an Seite ist erlaubt.

Im Falle eines Notfalls kann die Strecke vorübergehend verlassen werden, muss aber an der entsprechenden Stelle wieder aufgenommen werden.

**Nr. 8: Hinterlasse keine Spuren:** Zeigen Sie Respekt vor der Natur. Sie werden empfindliche Ökosysteme und Schutzgebiete durchqueren, also achten Sie darauf, die Natur nicht zu stören.

**Nr. 9: Reisen Sie mit öffentlichen Verkehrsmitteln:** Da diese Veranstaltung klimaneutral ist, bitten wir Sie, Ihre An- und Abreise mit öffentlichen Verkehrsmitteln zu organisieren. Sollten Sie mit dem eigenen Auto oder gar mit dem Flugzeug anreisen, bitten wir Sie, die Emissionen zu kompensieren.

**Nr. 10 - Verantwortungsbewusst und vernünftig:** Halten Sie sich strikt an alle hier aufgeführten Regeln, hören Sie auf Ihren Körper und treffen Sie Ihre Entscheidungen vernünftig und überlegt. Behalten Sie stets den Rahmen der Herausforderung im Auge. Vermeiden Sie es, sich mit Schlafmangel zu überfordern, da dies aufgrund verminderter Konzentration und Reflexe zu Unfällen führen kann. Studieren Sie die Strecke gründlich, indem Sie alle Faktoren berücksichtigen, die zu einem erfolgreichen und unvergesslichen Erlebnis beitragen können. Eine ehrenhafte Vereinbarung ist für Bikepacking-Abenteuer unabdingbar, und die Fairness der Reise hängt letztendlich von den Handlungen und Entscheidungen jedes Einzelnen ab.

## Verpflichtende Ausrüstung

- Mind. 40 Millimeter Pneu und gewartetes Fahrrad
- Den Bedingungen angepasstes Licht
- Backup Lichter (front & rear)
- Reflektierende Bekleidung oder Bänder (muss während der Nacht getragen werden)
- Helm (muss während dem Fahren getragen werden)
- Regenjacke, wetterfeste Bekleidung
- GPS-Gerät für die Navigation
- Handy
- Reperaturset für das Fahrrad
- Ersthilfeset (mind. Desinfektionstuch/Alkohol, Bandage, Rettungsdecke)
- Sonnenschutz
- Möglichkeit mind. 1L Wasser zu laden

---

Einwilligung:  Ich oder wir als PAAR haben die Vereinbarung verstanden und akzeptieren diese. Ich erkläre mich damit einverstanden, dass die von mir gemachten Fotos unter den 303LUCERNE-Teilnehmern geteilt und ausschliesslich dessen (303LUCERNE) Marketing- und Werbezwecke auf verschiedenen Plattformen verwendet werden dürfen.

---

**Rider 1:**

Nummer: \_\_\_\_\_

Handynummer: \_\_\_\_\_

Rider 1 Vorname, Name: \_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_

Datum, Unterschrift: \_\_\_\_\_

Notfallkontakt (Name, Tel): \_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_

---

**Rider 2:**

Nummer: \_\_\_\_\_

Handynummer: \_\_\_\_\_

Rider 2 Vorname, Name: \_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_

Datum, Unterschrift: \_\_\_\_\_

Notfallkontakt (Name, Tel): \_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_